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رئیس نظارت بر فرآورده های طبیعی معاونت غذا استان کرمانشاه:

790 هزار قلم کالای قاچاق سلامت محور در کرمانشاه کشف شد

سپهرغرب، گروه استان ها: رئیس نظارت 
بر فرآورده های طبیعی معاونت غذا اســتان 
شده  انجام  بازرسی های  در  گفت:  کرمانشاه 
790 هزار قلم کالای قاچاق سلامت محور در 

استان کرمانشاه کشف و ضبط گردید.
کیومــرث رحیمی با بیان اینکــه طب ایرانی و 
ســنتی در ســالهای اخیر مورد توجه و استقبال 
قرار گرفته اســت، اظهار داشت: مردم باید توجه 
داشته باشند که عطاریها فقط دارای مجوز عرضه 
داروهــای گیاهی هســتند و اســتفاده و عرضه 
داروهای شــیمیایی و مخدر در این اماکن ممنوع 

است.
رئیس نظــارت بر فرآورده های طبیعی معاونت 
غذا اســتان کرمانشــاه با بیان اینکه در 70 درصد 
از بازرســی های انجام شــده در شش ماه گذشته 
از عطاریهای اســتان کرمانشــاه منجر به کشف 
کالاهای قاچاق، روانگردان و مخدر شــده اســت، 
گفت: عطاریها فقــط دارای مجوز عرضه داروهای 

گیاهی هستند.

کیومرث رحیمی به 177 مورد بازرسی از سوی 
این سازمان در سال گذشته از عطاری های استان 
اشــاره کرد و افزود: 40 درصــد از این عطاری ها 
دارای مجوز، 60 درصد فاقد مجوز، و 70 درصد از 
این بازرسی ها منجر به کشف کالای قاچاق، مواد 

مخدر و روانگردان شد.
رئیــس اداره نظارت بــر فرآورده های طبیعی 
معاونت غذا و داروی استان کرمانشاه با بیان اینکه 
در شــش ماه گذشته 790 هزار قلم کالای قاچاق 
ســامت محور در استان کرمانشــاه کشف شده 
اســت، گفت: ارزش ریالی این کالاها 9 میلیارد و 

216 میلیون و 778 هزار ریال بوده است.
کیومرث رحیمی از کشــف و ضبط 783 هزار 
و 15 داروی مخــدر و روانگردان بــه ارزش پنج 
میلیارد و 601 میلیون و 378 هزار ریال از ابتدای 

امســال تاکنون خبر داد و افزود: 70 مورد بازدید 
از باشــگاه های ورزشی و بدنســازی و 177 مورد 
بازرســی از عطاریها در 6 ماه ابتدای امسال انجام 

شده است.
وی اقدامات میدانی ســازمان بازرسی معاونت 
غذا و دارو را شــامل بازدید از باشگاه های ورزشی، 
بدنسازی، آرایشــگاه های زنانه، بازدید از عطاری، 
فروشــگاه های مواد غذایی و داروخانه ها دانست و 
عنوان کرد: 32 پرونــده در این معاونت در حوزه 
قاچاق کالاهای سامت محور در شش ماه گذشته 

به مراجع قضایی ارجاع داده شده است.
رئیــس اداره نظارت بــر فرآورده های طبیعی 
معاونت غذا و داروی اســتان کرمانشاه از نظارت و 
بازرسی گسترده این سازمان بر اماکن، فروشگاه ها، 
شــرکتهای توزیع دارو و باشگاه های ورزشی خبر 

داد و گفــت: این معاونت شــامل دو اداره نظارت 
و ارزیابی فرآورده های طبیعی، ســنتی و مکمل و 

اداره مبارزه با قاچاق کالا و بازرسی ویژه است.
کیومرث رحیمی با بیان اینکه 68 مورد بازدید 
از ســالنهای آرایش و زیبایی بانوان در شش ماه 
گذشــته انجام شده اســت، بیان کرد: یک هزار و 
687 قلم کالای آرایشی و بهداشتی به ارزش 88 

میلیون و 370 هزار ریال کشف و ضبط شد.
وی با اشــاره به کشف و ضبط 812 قلم کالای 
قاچاق در حوزه مواد غذایی و آشامیدنی به ارزش 
ســه میلیارد و 169میلیون و 510 هزار ریال در 
شش ماه گذشته در استان کرمانشاه، اظهار کرد: 
چهار هزار و 988 قلم تجهیزات و ملزومات پزشکی 
قاچاق بــه ارزش 71 میلیون و 710 هزار ریال از 

ابتدای امسال تاکنون کشف و ضبط گردید.

معاون وزیر جهاد کشاورزی خبر داد؛
افزایش صادرات گل و گیاه 

به 450 میلیون دلار
حمایت از سرمایه گذاران

استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
کشــاورزی  جهاد  وزیر  معاون 
گفــت: امروزه در حــدود 80 
گل وگیاه  صادرات  دلار  میلیون 
را داریــم و در برنامه ششــم 
توســعه ظرفیت صادرات 450 
میلیون دلاری آن دور از انتظار 

نیست.
عباس کشاورز روز گذشــته با حضور در اولین جشنواره 
گل های داوودی این شهر و در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: 
انسان به همان میزان که به غذا و سایر امکانات نیاز داشته، 
به ســامت روح، آسایش فکری و لذت بردن از طبیعت نیز 

نیاز دارد.
وی خاطر نشــان کرد: موضوع پــرورش گل و توجه به 
آن به صورت جدی در دهه 70 در کشــور آغاز شــد و این 
در حالــی بود که بخش خصوصی از دهه 40 بیشــتر برای 

محیط های عمومی اقدام به پرورش گل می کرد.
معاون وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اقدام این سازمان 
در ایجاد پژوهشــکده گل وگیاه در شهرستان محات، بیان 
داشــت: مزرعه گل های داوودی شهرســتان خرم آباد نیز با 
همکاری این پژوهشــکده شــروع به کار کرده در این راستا 

افراد زیادی فعالیت داشته اند.
کشــاورز در خصوص هدف از پرورش گل وگیاه، تصریح 
کــرد: هدف از این کار این بوده کــه اولا گل به عنوان یک 
کالای مصرفی ارزان و متنوع عرضه شــود و ثانیا تولید انواع 

مختلف گل و گیاه در داخل کشور است.
وی افــزود: در حال حاضــر انواع گل رز و بســیاری از 
گل های داوودی در کشــور تولید شــده و به کشــورهای 
خارجی نیــز صادر می گردد به نحوی کــه امروزه در حدود 
80 میلیون دلار صــادرات گل وگیاه را داریــم و در برنامه 
ششــم توسعه ظرفیت صادرات 450 میلیون دلاری آن دور 

از انتظار نیست.
معــاون وزیر جهاد کشــاورزی از حمایت های دولتی در 
راســتای سرمایه گذاری در بخش گل وگیاه خبر داد و گفت: 
بانک کشــاورزی در این خصوص مساعدت کامل را داشته 
بــه گونه ای کــه در چهار ســال اخیر هیچ مشــکلی برای 

سرمایه گذاری برای مردم پیش نیامده است.
      130 هکتار مجتمع گلخانه ای در حال ساخت

رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی لرســتان در سخنانی 
با شــاره به فعالیت مجتمع باغ گیاه شناســی خرم آباد در 
مساحت 12 هکتار اظهار داشــت: رویشگاه زاگرس یکی از 
پنج رویشگاه با عظمت کشور محسوب می شود و بیش از دو 

هزار گونه گیاهی در آن وجود دارد.
عبدالرضا بازدار با بیان اینکه رویشــگاه زاگرس بانک ژن 
گیاهی مرغوب و با کیفیتی اســت عنــوان کرد: این امر در 
توســعه منطقه، فعالیت های اقتصادی، باغبانی، گردشگری 

و... تاثیر گذار است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرستان با بیان اینکه 40 
درصد منابع آبی کشــور از طریق رویشــگاه ازگرس تامین 
می شود ادامه داد: متاسفانه در سنوات گذشته این رویشگاه 
بــه دلایل مختلفی از جمله تغییرات اقلیمی، خشکســالی، 
بهره برداری های بی رویه، سیاســت های متناقض و... مورد 

تهدید قرار گرفته است.
بازدار در ادامه ســخنان خود با اشاره به وجود 49 هزار 
هکتار باغ در لرســتان گفت: همچنین بــا اقدامات صورت 
گرفته ســطح زیر کشــت گیاهان دارویی لرستان به هزار و 

700 هکتار رسیده است.
وی با اشــاره به مشــکل کوچک بــودن قطعات اراضی 
کشــاورزی لرستان گفت: در حال حاضر 150 هزار هکتار از 

اراضی کشاورزی لرستان زیر پنج هکتار هستند.
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی لرســتان با اشاره به 
توســعه فعالیت های گلخانه ای در لرستان بیان داشت: در 
حال حاضر 130 هکتار مجتمع گلخانه در لرســتان در حال 
ساخت بوده و این در حالیست که این میزان تا قبل از دولت 

تدبیر و امید تنها هفت هکتار بوده است.

خبــر

استانها
sepehr.ostanha@gmail.com

بازگشت منطقه ویژه اقتصادی بروجرد به خانه اول

انتخاب سرمایه گذار جدید راهکار مسئولان برای عملیاتی کردن پروژه
ســپهرغرب، گروه استان ها: باوجوداینکه 
اکنون چندین ســال از آغاز عملیات اجرایی 
منطقه ویژه اقتصــادی بروجرد می گذرد، اما 
هنوز شــاهد عملیاتی شدن این پروژه نبوده 
و مسئولان استان در ماه های گذشته اقدام به 

انتخاب یک سرمایه گذار جدید کرده اند.
اســتان لرســتان دارای قابلیت های زیادی در 
حوزه هــای مختلف اعــم از گردشــگری، صنعت، 

کشاورزی و خدمات است.
بسیاری از کارشناســان بر این عقیده اند که در 
صورت اســتفاده مناسب از منابع موجود در استان 
می توان شرایط را برای توسعه بیش ازپیش آن مهیا 

کرد.
در این میان همواره بخش صنعت دارای اهمیت 
قابل توجهی در توسعه و همچنین اشتغال زایی دارد 
و مطمئنــاً در صورت داشــتن واحدهای تولیدی 
بــزرگ و کوچک می توان شــرایط را بــرای ایجاد 

اشتغال و سرمایه گذاری در لرستان فراهم کرد.
شهرســتان بروجــرد از دیرباز به دلیل اســتقرار 
واحدهای تولیدی متعدد به عنوان قطب اصلی صنعت 
در لرســتان به شــمار رفته با این  وجود در دهه های 
گذشــته به دلایل مختلفی شــاهد تضعیف صنعت 

بروجرد و همچنین مشکات کارگری هستیم.
در این میان بســیاری از کارشناســان و فعالان 
اقتصــادی بر این عقیده اند کــه باید بتوان با ایجاد 
زیرســاخت های مناســب شــرایط را برای جذب 

سرمایه گذاران مهیا کرد.
یکی از زیرساخت های تأثیرگذار در حوزه تولید 
را باید مناطق ویژه اقتصادی دانست، این مناطق به 
دلیل قابلیت های متعددشان به نوعی یکی از بهترین 
راه کارها برای جذب سرمایه گذاران، تسهیل در امر 

صادرات و واردات و معافیت های مالیاتی هستند.
اکنون در استان لرستان مجوز ایجاد دو منطقه 
ویژه اقتصادی ازنا و بروجرد صادرشــده که تاکنون 
شاهد عملیاتی شــدن منطقه ویژه اقتصادی ازنا و 

نقش بسیار مهم آن در اقتصاد استان هستیم.
باوجوداینکه چندین ســال از کلنگ زنی و اخذ 
مجوز منطقه ویژه اقتصــادی بروجرد می گذرد اما 
تاکنون اقدامی عملیاتی برای احداث آن انجام نشده 

است.
به بیان دیگر ســرمایه گذاران قبلی این مجموعه 
پس از گذشــت چند سال مشخص شد که توانایی 
مالی و اجرایی را برای احداث آن نداشــته و همین 
موضوع سبب شــد که مسئولان استان در ماه های 
گذشــته به فکر جایگزینی یک سرمایه گذار جدید 

باشند.
به بیان دیگــر شــرایط منطقه ویــژه اقتصادی 
بروجرد اکنون بــه همان روزهای اول بازگشــته، 
چراکه در انتخاب ســرمایه گذار ذی صاح به خوبی 

عمل نشده بود و شاهد فرصت سوزی در این راستا 
بودیم.

چگونــه مســئولان اســتان درنیافتنــد کــه 
ســرمایه گذارانی با کمترین بنیه مالــی و اجرایی 
نمی توانند طرح احداث منطقه ویژه اقتصادی را در 
پنج هزار هکتار اراضی در چند فاز عملیاتی کنند؟

به هرحال اکنون پس از گذشــت چند ســال با 
انتخاب یک ســرمایه گذار جدیــد عملیات احداث 
منطقه ویــژه اقتصادی بروجرد آغازشــده و مردم 
بروجــرد همچنــان در انتظار تحقــق وعده های 

مسئولان هستند.

      انتخاب سرمایه گذار جدید با توانایی 
مالی و اجرایی بالا

در همیــن زمینه فرماندار بروجرد بیان می کند: 
به هرحال درگذشــته عملیات احداث منطقه ویژه 
اقتصادی بروجرد به یک شــرکت واگذارشــده بود 
که به دلایل مختلفــی همچون عدم تمکن مالی و 
یا راغب نبودن مدیران بالادستشــان در احداث این 

مجموعه تعلل کردند.
علی کورانی فر ادامه می دهد: با توجه به شرایط 
اشاره شــده تصمیم گرفته شــد تا از ظرفیت یک 
ســرمایه گذار جدید قدرتمند با بنیــه اقتصادی و 
عمرانی بالا برای احداث این منطقه ویژه اقتصادی 

استفاده شود.
وی می افزایــد: ایــن ســرمایه گذار از ظرفیت 
بســیار بالایی برخوردار بوده و مطمئنــاً می تواند 
ظرف مدت زمان معینی شــرایط را برای احداث و 

بهره برداری از این مجموعه مهیا کند.

      خرید 62 هکتار زمین در شــهرک 
صنعتی شماره دو بروجرد

این مســئول عنوان می کند؛ در همین راســتا 
تاکنون سرمایه گذار جدید اقدام به خریداری بیش 
از 62 هکتار زمین از شــهرک صنعتی شــماره دو 

بروجرد کرده است.
فرمانــدار بروجــرد در ادامه با اشــاره به انجام 
مراحــل مختلف برای عملیاتی کــردن این پروژه، 
می افزاید: به هرحال اکنون با اقدامات ســرمایه گذار 
جدید شاهد انجام مراحل کارشناسی و طی کردن 
مراحــل مختلف اخذ مجوز هســتیم، به نحوی که 
امیدواریــم در آینده نه چندان دور شــرایط برای 

اجرایی کردن این طرح مهیا می شود.
علی کورانی فر می گوید: با توجه به شرایط اشاره 
شــده و بنیه مالی و اجرایی سرمایه گذار جدید به 
نظر می رســد تا دو ماه آینده شــاهد آغاز عملیات 

اجرایی این طرح باشیم.
وی در ادامه با اشــاره به آخرین وضعیت تملک 
اراضی فــرودگاه بروجــرد، می افزاید: درگذشــته 
شرایط به گونه ای بود که سرمایه گذار قبلی منطقه 
ویژه اقتصادی فــرودگاه را در پکیج این منطقه در 
نظر گرفته بود، بااین وجــود باید گفت که تاکنون 
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تملک شده است.
این مســئول می گوید: باید فــرودگاه بروجرد 
به صورت مشارکتی دولت با بخش خصوصی احداث 
شــود که امیدواریم بتوان از ظرفیت ســرمایه گذار 
جدیــد منطقه ویــژه اقتصادی بــرای احداث این 

فرودگاه استفاده کرد.

      مزیت هــای متعــدد منطقه ویژه 
اقتصادی

فرماندار بروجــرد در ادامه عنوان می کند: اکنون 
مناطق ویــژه اقتصــادی دارای مزیت های مختلفی 

هســتند، به عنوان نمونه این مناطق معاف از قوانین 
صادرات و واردات معمول کشــور بــوده و قانون کار 

کشور شامل حال آن ها نمی شود.
علــی کورانی فر بیــان می کند: از ســوی دیگر 
واحدهــای تولیدی که در مناطــق ویژه اقتصادی 
مستقر شــوند از معافیت های مالیاتی نیز برخوردار 

خواهند شد.
وی ادامه می دهد: درنتیجه مطمئناً با شــرایط 
بسیار مناســب مناطق ویژه اقتصادی شرایط برای 
جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی به آن ها مهیا 
شده و شاهد توسعه حوزه تولید در استان لرستان و 

شهرستان بروجرد خواهیم بود.

      وجــود دو منطقه ویژه اقتصادی در 
لرستان

در همین زمینه مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی لرســتان نیز در گفت وگو بــا فارس بیان 
می کنــد: روال احــداث مناطــق ویــژه اقتصادی 
به گونه ای اســت که پس از تصویب این موضوع در 
هیئت دولت باید مجلس شــورای اسامی آن را به 

تصویب برساند.
بختیــار رازانی می افزاید: با توجــه به اینکه در 
کل کشور شرکت شهرک های صنعتی دارای زمین 
مناسب برای استقرار مناطق ویژه اقتصادی هستند، 
در اغلب مواقع این موضوع به آن ها واگذار می شود.

بختیار رازانی عنوان می کند: البته برای احداث 
یــک منطقه ویژه اقتصادی باید شــاهد وجود یک 
متولی باشیم تا تمامی مراحل احداث و بهره برداری 
از منطقه ویژه اقتصادی توســط آن ها انجام شود، 
چراکــه دولت خــود اقدام به احــداث این مناطق 

نمی کند.
وی در ادامه با اشاره به مزیت های مناطق ویژه 

اقتصادی، می گوید: امــروزه مناطق ویژه اقتصادی 
نقش مهمی در توسعه اقتصادی استان های مختلف 
دارند، چراکــه واحدهای تولیدی مســتقر در این 
مناطق از مزیت های بی شمار آن ها استفاده خواهند 

کرد.
لرستان  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
بیان می کند: این مناطــق برای واحدهای تولیدی 
که مواد اولیه موردنیازشان وارداتی و محصولاتشان 
صادراتی است ســودآوری بالایی داشته و می تواند 
کمک زیادی به جذب سرمایه گذاران به استان کند.
بختیار رازانی می افزاید: اکنون در استان لرستان 
مجوز احداث دو منطقه ویژه اقتصادی ازنا و بروجرد 
صادرشده که شاهد فعالیت بسیار تأثیرگذار منطقه 

ویژه اقتصادی ازنا هستیم.
وی می گویــد: در مورد منطقــه ویژه اقتصادی 
بروجرد نیز باید گفت که هنوز عملیات احداث آن 
آغاز نشــده البته اقداماتی برای عملیاتی کردن این 
زیرســاخت بســیار مهم در بروجرد در دستور کار 

مسئولان استان قرار دارد.
این مســئول عنــوان می کند: بــا پیگیری های 
مدیریت ارشد استان شــاهد واگذاری بیش از 60 
هکتار از اراضی شــهرک صنعتی شماره دو بروجرد 

به سرمایه گذار این طرح هستیم.
لرستان  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
بیان می کند: بااین وجود این شرکت متولی منطقه 
ویژه اقتصادی بروجرد نبوده و باید این زیرســاخت 

توسط سرمایه گذار احداث و به بهره برداری برسد.

      تلاش بــرای عملیاتی کردن منطقه 
ویژه اقتصادی بروجرد

در همین زمینه رئیس ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت لرســتان بیان می کند: سرمایه گذار قبلی 
منطقــه ویژه اقتصادی بروجرد توانایی لازم را برای 

احداث این مجموعه مهم اقتصادی نداشت.
محمدرضا صفی خانی ادامــه می دهد: درنتیجه 
استاندار پیشین لرستان به یک سرمایه گذار دارای 
بنیه مالی قوی و بزرگ پیشنهاد سرمایه گذاری در 

این طرح را داد.
وی عنــوان می کند: درنتیجه بیش از 60 هکتار 
از اراضی شــهرک صنعتی شماره دو بروجرد برای 
احداث ایــن منطقه ویــژه اقتصــادی بروجرد به 
سرمایه گذار پروژه واگذارشده و اکنون سرمایه گذار 

باید طرح مدنظر خود را ارائه دهند.
ایــن مســئول می افزایــد: باید ســرمایه گذار 
کنونــی طرح مدنظــر خود را ارائه داده تا شــاهد 

عملیاتی شدن این پروژه باشیم.
امیدواریــم وعده های مســئولان بــرای اجرای 
منطقه ویژه اقتصادی بروجرد محقق شده تا شاهد 

پایان باتکلیفی این طرح باشیم.


